
Strona 1 z 9 
 

PROTOKÓŁ  Nr VII/2011 
 

VII sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 23 maja 2011 roku. 
 
Sesja odbyła się w świetlicy Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie. 
Sesję rozpoczęto o godzinie 15 oo – zakończono o godzinie 16 50    
 
VII sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 
Rady Gminy. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad VII sesji. Na stan ustawowy  
15 radnych w sesji uczestniczyło 15  radnych. 

 
W sesji ponadto uczestniczyli: 

1. Pan Józef Gutowski                    - Wójt Gminy 
2. Pan Sławomir Słupczyński         - Zastępca Wójta Gminy 
3. Pani Małgorzata Kubic               - Sekretarz Gminy 
4. Pani  Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 
5. Pani Dorota Czerkies                  - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
7. Pan Roman Król                         - Kierownik ZB Pomezania  
8. Pan Roman Zbróg                       - Dyrektor GOK 
9. Pan Adam Mączyński                 - Kierownik GOPS w Ryjewie 
10. Pan Adam Czołba                     - Radca prawny 
12. Pan Jerzy Bartnicki                   - Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Kwidzynie 
 
Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował radnych, iż Wójt Gminy wystąpił z prośbą o 
uzupełnienie przesłanego porządku obrad o dodatkowy punkt: Podjęcie uchwały w sprawie 
zmiany Uchwały Nr III/12/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 grudnia 2010 roku w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy na rok 2011. W związku z powyższym Przewodniczący Rady 
zapytał czy radni mają jakieś uwagi do proponowanej zmiany. W związku z brakiem uwag 
przystąpiono do głosowania. W głosowaniu jednogłośnie przyjęto zmieniony porządek obrad 
w brzmieniu: 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 
2. Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja na temat bezrobocia w Gminie Ryjewo.  
5. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie.   
6. Formy promocji Gminy w 2011 roku z uwzględnieniem działań w ramach stowarzyszeń.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienie Gminy Ryjewo do realizacji projektu 

systemowego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia przez Radę Gminy Ryjewo zgody na 

prefinansowanie środków należnych z budżetu państwa Gminnemu Ośrodkowi Pomocy 
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Społecznej w Ryjewie z tytułu realizacji projektu pod nazwą „Start do Integracji” w 
ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 – 2013 /w ramach Priorytetu VII 
„Promocja integracji społecznej”, Działanie 7.1. „Rozwój i upowszechnianie aktywnej 
integracji”, Poddziałanie 7.1.1. „Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez 
ośrodki pomocy społecznej”/. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu aktywności lokalnej na rok 
2011.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo pożyczki z budżetu 
państwa w Banku Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie w ramach 
programu rozwoju obszarów wiejskich na lata 2007-2013. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Ryjewo. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/12/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 

grudnia 2010 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2011. 
13. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  
14. Interpelacje i zapytania radnych. 
15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
16. Wolne wnioski i informacje. 
17. Zakończenie obrad. 
 
 
Ad. 3   Przyjęcie protokołu z VI  sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z VI sesji z 
dnia 27 kwietnia 2011 roku wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 
opublikowany w BIP. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu. Wobec faktu, 
iż nie było żadnych uwag, przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 
protokół  z  VI  sesji Rady Gminy z dnia 27 kwietnia 2011 roku. 
 
Ad.4 Informacja na temat bezrobocia w Gminie Ryjewo.  
 
Informacje przedstawił Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Kwidzynie Pan Jerzy 
Bartnicki, który poinformował, iż w 2010 roku Powiatowy Urząd Pracy w Kwidzynie 
dysponował dużo wyższymi środkami finansowymi niż jest to zaplanowane na rok bieżący. 
Zaktywizowano ogółem 1 797 osób bezrobotnych, co stanowiło 44,1% ogółu 
zarejestrowanych. Najwięcej osób skierowano do aktywnych form z miasta Kwidzyna – 753 
osoby, tj. 46,5% osób bezrobotnych z miasta. Natomiast najniższy udział zaktywizowanych 
odnotowano w gminie Ryjewo – 121 osób tj. 38,7% ogółu zarejestrowanych z gminy Ryjewo. 
W 2011 roku w odniesieniu do Gminy Ryjewo zauważyć można pozytywną tendencję spadku 
bezrobocia w porównaniu do pozostałych Gmin powiatu kwidzyńskiego. Od stycznia 2011 
roku do końca kwietnia Gmina Ryjewo zanotowała spadek liczby bezrobotnych o 0,8%.  W 
tym okresie zaktywizowano 16 osób. W skali powiatu bezrobocie w Gminie Ryjewo znajduje 
się na poziomie 8,5%. W roku bieżącym Urząd Pracy nie dysponuje takimi środkami 
finansowymi by prowadzić swa działalność na poziomie roku poprzedniego. Brakuje środków 
na prace interwencyjne oraz szkolenia dla bezrobotnych.  
 
Przewodniczący Rady zapytał jak wygląda w roku bieżącym sytuacja z przyznawaniem 
bezrobotnym staży, bo można zauważyć na samym przykładzie Urzędu Gminy, że jest 
zdecydowanie gorzej? 
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Pan Jerzy Bartnicki odpowiedział, iż wymagana jest w tym momencie duża efektywność w 
zatrudnianiu stażystów przez jednostki. Dlatego wystąpiły takie wymógi by po odbyciu staży 
jednostki zatrudniały chociaż część tych osób.  Są w planie zagwarantowane środki dla osób 
w wieku 45+ i bardzo możliwe, że już w najbliższych miesiącach będą one uruchomione i 
będzie można rozpocząć prace w tym zakresie.  
 
Ad. 5 Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 
Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie.   
  
 W 2010 roku Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Ryjewie udzielił wsparcia dla 8 
rodzin (35 osób w rodzinach), w których zgłoszony został problem przemocy w rodzinie. W 
rodzinach tych założona została Niebieska Karta. Pomoc polega na wsparciu socjalnym, które 
ma na celu przeciwdziałanie izolacji społecznej, udzieleniu informacji o przysługujących 
prawach i możliwościach uzyskania pomocy. W 2011 roku takiego wsparcia udzielono dla 6 
rodzin (23 osoby w rodzinach). Przy podejmowaniu działań wobec rodzin dotkniętych 
zjawiskiem przemocy Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Ryjewie ściśle współpracuje z 
Posterunkiem Policji w Ryjewie, kuratorami rodzinnymi oraz dla osób dorosłych, 
pielęgniarkami środowiskowymi oraz pedagogami szkolnymi. 
Informacja stanowi załącznik Nr 4 do protokołu. 

Ad. 6 Formy promocji Gminy w 2011 roku z uwzględnieniem działań w ramach 
stowarzyszeń.  

Informację przedstawiła Pani Małgorzata Kubic Sekretarz Gminy, informując, iż 
współpraca z organizacjami pozarządowymi z terenu Gminy Ryjewo w 2011 roku odbywała 
się poprzez udział w: 
- organizacji  Turnieju Halowego Piłki Nożnej - poprzez zakup odzieży sportowej z logo 

Gminy Ryjewo oraz innych materiałów promocyjnych na Turniej Halowej Piłki Nożnej,  
- współpracę z Eko Inicjatywą w Benowie w zakresie organizacji imprez  lokalnych, 
- udział w organizacji Ryjewskiego Rajdu Rowerowego szlakiem ciekawych miejsc w Gminie 

Ryjewo na trasie Ryjewo-Borowy Młyn – Barcice –Benowo w dniu 21 maja 2011 roku,  
- współorganizowano również XIII – edycjię Ogólnopolskiego Konkursu Plastycznego dla 

dzieci i młodzieży pod hasłem: „ Powódź, pożar, dniem czy nocą – straż przychodzi ci z 
pomocą „  Uroczyste  wręczenie nagród  w Urzędzie Gminy Ryjewo  zwycięzcom  
konkursu  na etapie gminnym.  

Promowano także Gminę Ryjewo w „ Pomerance” – Biuletynie Promocyjnym Pomorza, min. 
na targach ITB w Berlinie w dniach 09 – 13 marca 2011 roku. W materiałach promocyjnych 
oprócz  walorów turystyczno – krajobrazowych  zaprezentowano przeznaczone do sprzedaży 
działki budowlane na ulicy Krzywej i Zielnej w Ryjewie. W ramach promocji gminy 
zakupiono nagrody na powiatowe eliminacje Festiwalu Małych Form Teatralnych pod 
hasłem: „ Mądry kibic z klasą kibicuje, stadionów nie demoluje „. W eliminacjach brali udział 
uczniowie Gimnazjum w Ryjewie. Na etapie powiatowym i wojewódzkim zajęli I miejsca.   
Opracowano materiały oraz zakupiono mapy – Lasy Powiśla.  W 2011 roku zaplanowano 
prace związane z wydaniem nowego folderu Gminy Ryjewo. Folder zostanie wydany w 2012 
roku. Natomiast w bieżącym roku gromadzone są materiały i zdjęcia. Folder będzie liczył 40 
stron i w stosunku do już wydanych będzie zawierał nowe tematy min. : ciekawe pod 
względem historycznym i przyrodniczym  miejsca gminy. Planuje się również umieszczenie 
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nowych, powstałych w ostatnich latach  inwestycji gminy. Współpraca z Lokalną Organizacją 
Turystyczną Ziemi Kwidzyńskiej „ Liwa „ w zakresie związanym z zachowaniem 
dziedzictwa mennonickiego  na terenie naszej gminy. 
Informacja stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 
 

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienie Gminy Ryjewo do realizacji projektu 
systemowego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013. 

Projekt uchwały odczytał Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do 
radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr VII/41/11 z dnia 23 maja 2011 
roku w sprawie przystąpienie Gminy Ryjewo do realizacji projektu systemowego w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013.Uchwała stanowi załącznik Nr 6 do 
protokołu. 
 
Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia przez Radę Gminy Ryjewo zgody na 
prefinansowanie środków należnych z budżetu państwa Gminnemu Ośrodkowi Pomocy 
Społecznej w Ryjewie z tytułu realizacji projektu pod nazwą „Start do Integracji” w 
ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 – 2013 /w ramach Priorytetu VII 
„Promocja integracji społecznej”, Działanie 7.1. „Rozwój i upowszechnianie aktywnej 
integracji”, Poddziałanie 7.1.1. „Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez 
ośrodki pomocy społecznej”/. 
 
 Projekt uchwały odczytał Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do 
radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
 W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr VII/42/11 z dnia 23 maja 2011 
roku  w sprawie wyrażenia przez Radę Gminy Ryjewo zgody na prefinansowanie środków 
należnych z budżetu państwa Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Ryjewie z tytułu 
realizacji projektu pod nazwą „Start do Integracji” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki 2007 – 2013 /w ramach Priorytetu VII „Promocja integracji społecznej”, Działanie 
7.1. „Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji”, Poddziałanie 7.1.1. „Rozwój i 
upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej”/. Uchwała stanowi 
załącznik  Nr 7 do protokołu. 
 
Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu aktywności lokalnej na 
rok 2011.  
 
 Projekt uchwały odczytał Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do 
radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
 W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr VII/43/11 z dnia 23 maja 2011 
roku w sprawie przyjęcia gminnego programu aktywności lokalnej na rok 2011. Uchwała 
stanowi załącznik  Nr 8 do protokołu. 
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Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo pożyczki z 
budżetu państwa w Banku Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie w 
ramach programu rozwoju obszarów wiejskich na lata 2007-2013. 
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski –Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy 
wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania.  
 
 W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr VII/44/11 z dnia 23 maja 2011 
w  sprawie  zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo pożyczki z budżetu państwa w Banku 
Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie w ramach programu rozwoju 
obszarów wiejskich na lata 2007-2013. Uchwała stanowi załącznik  Nr 9 do protokołu. 
 
Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy 
Ryjewo. 
 
Projekt uchwały odczytał Pan Kazimierz Zima i poinformował radnych, iż w tej sprawie 
chodzi konkretnie o rozpatrzenie czy Wójt Gminy nie działał w sprawie przeprowadzenia 
czynności kontrolnych opieszale i nie zwlekał z jej przeprowadzeniem. Przewodniczący Rady 
poinformował, iż zgodnie  z zapisami w statucie to  Komisja Rewizyjna, zbadała zasadność 
tej skargi po czym poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o zabranie głosu.   
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Zbigniew Reducha poinformował, iż Komisja 
zapoznała się z harmonogramem rozpatrzenia skargi, który przedstawił również na obradach 
sesji i uznała, iż działania Wójta były jak najbardziej prawidłowe i Komisja nie znalazła 
podstaw do tego by uznać skargę jako zasadną.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i 
pytania.  
 
Radny Jerzy Paradowski zauważył, iż wybiórczo jest to wszystko potraktowane i nikt nie 
mówi dlaczego Rada Sołecka wniosła do Regionalnej Izby Obrachunkowej tą skargę a 
mianowicie powodem tego był fakt, iż chciano by kontrolę tą dokonać natychmiastowo a 
decyzja Wójta jaką otrzymała Rada była taka, że kontrola będzie wykonana w terminie do 31 
maja, gdzie wniosek złożono 30 marca. Dopiero po tym jak RIO przesłało pismo do 
Przewodniczącego Rady to wystąpiono do pracownika filii GOK w Trzcianie o 
przedstawienie wyjaśnień. Ponadto Komisja Rewizyjna nie otrzymała dokumentów, 
protokołu a z tego co posiada informacje to w protokole i wyjaśnieniach są rozbieżności.  
 
Radny Andrzej Barcik  zapytał czy gdyby Rada Sołecka dostała informację, że sprawa 
będzie wyjaśniona prędzej to czy byłaby ta skarga? 
 
Radny Jerzy Paradowski odpowiedział, iż  nie było by skargi bo Radzie Sołeckiej chodziło 
o to by jak najszybciej przeprowadzić kontrolę. 
 
Przewodniczący Rady dodał, iż Rada była informowana od początku o tym, że sytuacja taka 
ma miejsce i jak widać z kroków podjętych nie należy uznawać iż wystąpiła ze strony Wójta 
bezczynność w tej sprawie.  
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Wójt Gminy  odpowiedział iż nazajutrz po otrzymaniu wniosku w sprawie przeprowadzenia 
kontroli odbyła się rozmowa z Radcą Prawnym, który zasugerował, iż najodpowiedniejszym 
wyjściem będzie przeprowadzenie tej kontroli przez Komisję Rewizyjną dlatego też 
przygotowano projekt uchwały upoważniającej Komisję Rewizyjna do dokonania tej kontroli. 
Wobec faktu, że sesja miała odbyć się 27 kwietnia nie było realnej możliwości by  komisja 
dokonała kontroli  prędzej.  
 
Pani Sekretarz dodała również, że w momencie gdy na posiedzeniach komisji stałych Rady 
Gminy zapadła decyzja, iż kontrole ma przeprowadzić Wójt Gminy zostało podjęte 
zarządzenie o przeprowadzeniu kontroli i nazajutrz tj. dnia 21 kwietnia dokonano tej kontroli. 
Niezwłocznie po kontroli przygotowano wnioski pokontrolne. Z tego względu, że kontrola 
przeprowadzona była w wielki czwartek a poniedziałek był również dniem świątecznym 
wnioski te przygotowane były we wtorek i wysłane do Pana, który miał się do tych wniosków 
ustosunkować.  
 
Pan Roman Zbróg Dyrektor GOK w Ryjewie dodał, że padają różne słowa , oskarżenia a tak 
naprawdę w tym momencie jest podejrzenie o popełnieniu przestępstwa i nie ma nikt 
postawionych zarzutów. Pan Zbróg dodał, iż podjął kroki w tej sprawie i by oczyścić 
atmosferę w Trzcianie z dniem 01.06. pracownik ze świetlicy z Trzciana będzie przeniesiony 
do Ryjewa do czasu wyjaśnienia sprawy.  Co będzie się działo ze świetlicą decyzja dopiero 
zapadnie i wtedy wszyscy zostaną o tym poinformowani.   
 
Radny Andrzej Barcik  zapytał czemu pracownik zostaje przeniesiony skoro nie ma 
konkretnych zarzutów i nie została udowodniona mu wina? 
 
Pan Roman Zbróg odpowiedział, iż sytuacja w Trzcianie jest bardzo napięta i tak naprawdę 
w tym wszystkim chodzi o to by tego pracownika tam nie było, dlatego dla dobra sprawy 
zostanie on przeniesiony by sytuacja jeszcze bardziej się nie zaogniła.  
 
Pani Sekretarz dodała, iż protokół z kontroli nie był tematem rozpatrywanym przez Komisję 
Rewizyjną, dlatego nie było potrzeby by Komisja się z nim zapoznawała tylko rozpatrywane 
było to czy Wójt powziął w tej sprawie kroki w odpowiednim terminie. Co do rozbieżności 
między protokołem a wyjaśnieniami pokontrolnymi o jakich Radny Jerzy Paradowski 
wspominał to protokół jest tylko jeden  na podstawie protokołu wystąpiono do osoby 
odpowiedzialnej do przedstawienia wyjaśnień co do wniosków i takie komisja kontrolna 
otrzymała, a że pracownik tej filii w taki a nie inny sposób się do nich ustosunkował to 
dlatego też są te  rozbieżności.  
 
Przewodniczący Rady zauważył, iż rozważania w tej kwestii zaszły już za daleko, bo 
powodem rozpatrzenia skargi jest już sam przebieg działań a nie ingerowanie w to czy ktoś 
popełnił przestępstwo czy nie. Z wyjaśnień Wójta wiemy że sprawa jest przekazana do 
Prokuratury i to ona zbada czy zostało popełnione przestępstwo a nie Rada Gminy. Następnie 
Przewodniczący zapytał czy Komisja Rewizyjna zauważyła jakieś nieprawidłowości w datach 
przeprowadzenia czynności przez Wójta. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odpowiedział, nie.  
 
Wobec tego przystąpiono do głosowania.  
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 W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 14 , przeciw – 
1, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr VII/45/11 z dnia 23 maja 2011 
w  sprawie  rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Ryjewo. Uchwała stanowi 
załącznik  Nr 10 do protokołu. 
 
Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/12/10 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 29 grudnia 2010 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2011. 
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy, informując iż Gmina 
otrzymała środki z dofinansowania budowy wodociągu w Benowie i chcąc spłacić kredyt 
zaciągnięty pod tą inwestycje musi przyjąć te środki do budżetu. Przewodniczący Rady 
Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania.  
 
 W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr VII/46/11 z dnia 23 maja 2011 
w  sprawie  zmiany Uchwały Nr III/12/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 grudnia 2010 roku 
w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2011. Uchwała stanowi załącznik  Nr 11 do 
protokołu. 
 
 
Ad.13. Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie między sesjami. 
 
Informację o działalności w okresie międzysesyjnym przedłożył  Wójt Gminy Józef 
Gutowski. Informacja stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 
 
 
Ad.14. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Wiceprzewodniczący Rady powiedział, iż to co jest robione na drogach wojewódzkich przez 
Zarząd Dróg Wojewódzkich w gminie Ryjewo to jest kpina, bo wydawane są polecenia zza 
biurka i później pracownicy malują dziury.  
 
Radna Barbara Wolak odniosła się do łatania dziur na ul. Grunwaldzkiej, które wykonane 
zostały dobrze. Niestety prace zakończono  przy granicy Jałowca i to wszystko. Radna 
Barbara Wolak zapytała czy wiadomo coś w sprawie interpelacji radnych z Sejmiku 
Województwa na temat dróg  wojewódzkich. 
 
Przewodniczący Rady zauważył również, iż robiona jest tylko centralna cześć drogi a już 
pobocza, gdzie są wjazdy na inne ulice, tym się już nikt nie zajmuje a to również należy do 
rejonu dróg wojewódzkich.   
 
Radny Artur Orłowski  zapytał czy wiadomo kiedy będą wykonane uwzględnione podczas 
odbioru gwarancyjnego naprawy na drodze powiatowej.  
 
Radny Jerzy Paradowski poinformował iż na górnym terenie w dniu dzisiejszym tj. 23 maja 
nie ma wody ponadto ponownie ma problemy z ciśnieniem wody i żąda by coś z ta sprawą w 
końcu zrobiono. 
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Ad. 15 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
Pan Józef Gutowski Wójt Gminy odpowiedział: 
- iż ZDW czeka na to by Gmina sama wykonywała prace remontowe na ich drogach dlatego 
tak długo zwleka z jakimikolwiek pracami. Częściowo rozpoczęto prace łatania dziur. 
 
Przewodniczący Rady odpowiedział radnej Barbarze Wolak, iż z informacji od radnego 
Leszka Czarnobaja wie iż ma odbyć się 28 maja posiedzenie na którym będzie poruszany 
temat tych dróg i wtedy tez będziemy prosić o informacje jakie decyzje zapadły w tej sprawie.  
 
Zastępca Wójta Gminy odpowiedział radnemu Arturowi Orłowskiemu, iż nie posiada 
informacji na ten temat nie otrzymał również do dnia dzisiejszego protokołu z odbioru.  
 
Wójt Gminy  dodał, iż z posiadanych informacji wie że na koniec mają i na początku czerwca 
mają ruszyć prace remontowe na drogach powiatowych na terenie Gminy Ryjewo.  
 
Pan Roman Król odpowiedział Radnemu Jerzemu Paradowskiemu, iż brak wody 
spowodowany jest awarią wodociągu na odcinku Tychnowy – Brokowo, która ma być w dniu 
dzisiejszym naprawiona. Powodem tego słabego ciśnienia mogła być ta awaria.  
 
Ad. 16  Wolne wnioski i informacje. 
 
Pan Roman Zbróg zaprosił wszystkich na Dni Ryjewa, które odbędą się w dniach 24-26 
czerwca podczas, których zaplanowanych jest wiele atrakcji. Dodatkowo Pan Roman Zbróg 
zaprosił wszystkich w imieniu Rad Sołeckich z Rudnik i Jarzębiny do Świetlicy Wiejskiej na 
obchody Dnia Matki w środę 25 maja o 18 00.   
 
Radny Roman Szaflik dodał również iż w zorganizowanym w Świetlicy w Rudnikach Dniu 
dla Rodziny mieszkańcy czynnie brali udział w pracach porządkowych i pielęgnacyjnych przy 
świetlicy.  
 
Pan Roman Zbróg dodał iż jeżeli chodzi o pomoc społeczeństwa zawsze znajda się osoby 
chętne do tego by pomóc w pracach przy świetlicach za co serdecznie dziękuje.  
 
Pan Franciszek Kwella Sołtys Sołectwa Pułkowice zapytał czy wiadomo coś o przystanku 
autobusowym i ograniczeniu tonażu na drodze do Nowej Wsi? 
 
Pan Sławomir Słupczyński poinformował, iż nieoficjalnie wie, że nie będzie zmiany tonażu 
gdyż droga ta jest drogą zakwalifikowaną jako objazd w momencie zamknięcia drogi nr 55 
jak również przeznaczona dla rolników do transportu ciężkiego sprzętu rolniczego. 
 
Pan Paweł Furman Sołtys Sołectwa Trzciano odniósł się do skargi i wniosku jaki złożyli 
odnośnie kontroli w świetlicy wiejskiej w Trzcianie. Sprawa ta został zgłoszona z tego 
względu że są duże niejasności w działalności tej świetlicy. Pan Paweł Furman zapytał 
Przewodniczącą Komisji Kontrolnej Panią Małgorzatę Kubic  czy przedstawione zostały 
oświadczenia osób, które wykonywały jakieś prace na terenie świetlicy? Zauważył również, 
iż należałoby wykonać kontrole 2009 roku, gdyż są duże uchybienia? 
 
Pan Józef Gutowski odpowiedział, iż 2009 rok będzie kontrolowany.   
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Pani Małgorzata Kubic odpowiedziała, że nie i zgodnie z sugestią Radcy Prawnego, ze 
względu na fakt, oddania sprawy do zbadania Prokuraturze Rejonowej w Kwidzynie Urząd 
Gminy nie będzie udzielał dla dobra śledztwa żadnych dodatkowych informacji w tej sprawie.  
 
 
Przewodniczący Rady dodał, iż nikt tej sprawy nie bagatelizuje ale też nie ma sensu tego 
roztrząsać skoro maja zająć się tą sprawą odpowiednie organy.  
 
Radna Barbara Wolak zgłosiła by usunąć drzewo przy ul. Grunwaldzkiej w stronę Jałowca, 
które zagraża bezpieczeństwu. 
 
Pani Krystyna Dominik Sołtys Sołectwa Rudniki zapytała kiedy odbędzie się przegląd dróg 
yombowych. 
 
Pan Józef Gutowski odpowiedział iż wykonawca tych dróg realizuje teraz inwestycję w 
Mikołajkach Pomorskich  i zaraz po skończeniu tej inwestycji będzie naprawiał nasze drogi. 
 
Radny Marek Górecki podziękował Wójtom za naprawę ul. Słonecznej. 
 
Przewodniczący Rady podziękował również za naprawę chodnika przy ośrodku zdrowia.  
 
 
Ad. 17 Zakończenie obrad. 
 
  
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  VII sesji Rady 
Gminy Ryjewo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
 
                                                                                                         Przewodniczący 
                                                                                                         Rady       Gminy 
 
                                                                                                         Kazimierz Zima 


